
I Z V J E Š T A J 
SA VIII SASTANKA PODODBORA ZA TRGOVINU, INDUSTRIJU, CARINE, POREZE I 

SARADNJU SA DRUGIM ZEMLJAMA KANDIDATIMA 
 
 

Sporazum o stabilizaciji i pridruživanju (SSP) u punoj primjeni je od 1. maja 2010. godine. 
Kako bi se obezbijedilo pravilno i potpuno sprovođenje SSP-a, formirano je sedam 
pododbora. Sastanci podobora imaju za cilj informisanje Evropske komisije o najvažnijim 
crnogorskim reformama, praćenje implementacije SSP-a i završnih mjerila za konkretna 
poglavlja, i do sticanja punopravnog članstva u EU održavaće se jednom godišnje. 
 
Jedan od sedam pododbora je i Pododbor za trgovinu, industriju, carine, poreze i saradnju 
sa drugim zemljama kandidatima, u čijoj su nadležnosti sledeća pregovaračka poglavlja: 
  
o Poglavlje 1 – Slobodno kretanje robe,  
o Poglavlje 16 – Oporezivanje,  
o Poglavlje 20 – Preduzetnička i industrijska politika,  
o Poglavlje 29 – Carinska unija i  
o Poglavlje 30 – Vanjski odnosi.  

 
U dosadašnjem periodu, održano je osam sastanka Pododbora, i to: 26. maja 2008. godine u 
Podgorici, 3. aprila 2009. godine u Briselu, 25. marta 2010. godine u Podgorici, 18. februara 
2011. godine u Biselu, 8. marta 2012. u Podgorici, 19. aprila 2013. godine u Biselu, sedmi 
sastanak 2 - 3. jula 2014. godine u Podgorici i osmi sastanak 16. juna o.g. u Podgorici, putem 
video konferencije. 
 
U cilju održavanja sastanka, Vlada Crne Gore utvrdila Osnovu za učešće crnogorske 
delegacije na VIII sastanku Pododbora za trgovinu, industriju, carine, poreze i saradnju sa 
drugim zemljama kadidatima, koju je dostavilo Ministarstvo ekonomije. U prilogu Osnove 
dostavljen je i materijal za sastanak Pododbora, sa pratećim aneksima koji je proslijeđen 
Komisiji, u skladu sa procedurom, prije sastanka. Imajući u vidu da se materijal za 
prethodni Pododbor1, odnosio na period mart 2014. – jul 2014. godine, materijal je 
obuhvatao inovirane informacije zaključno sa 16. junom 2015. godine (gdje je to bilo 
moguće). 
 
 
1.   OTVARANJE SASTANKA, UVODNE NAPOMENE I USVAJANJE DNEVNOG REDA  

 
U radu sastanka učestvovali su predstavnici državnih organa i institucija Crne Gore s jedne 
strane, i predstavnici nadležnih generalnih direktorata Evropske komisije (EK). Sastanak 
Pododbora je u ime Crne Gore otvorio Goran Šćepanović, generalni direktor Direktorata za 
multilateralnu i regionalnu trgovinsku saradnju i evropske integracije u Ministarstvu 
ekonomije, a u ime Evropske komisije Thomas Hagleitner, zamjenik šefa jedinice za Crnu 
Goru u Generalnom direktoratu za proširenje. 
 
Sastanak je imao za cilj da ukaže na ostvareni napredak u odnosu na prethodni sastanak. 
Dnevni red je usvojen bez izmjena.  
 
U prezentaciji materijala i odgovorima na pitanja sa crnogorske strane, bile su uključene 
sledeće institucije, i to kako slijedi po oblastima: Slobodno kretanje robe - Ministarstvo 
ekonomije, Institut za standardizaciju, Zavod za metrologiju i Akreditaciono tijelo, Uprava 

                                                 
1  VII sastanak Pododbora je održan 2-3 jula 2014. 



za inspekcijske poslove; Trgovina - Ministarstvo ekonomije, Ministarstvo finansija, CBCG i 
MONSTAT; Industrija i turizam - Ministarstvo ekonomije, Ministarstvo finansija, Direkcija 
za razvoj malih i srednjih preduzeća; Oporezivanje - Ministarstvo finansija;  Carinska unija - 
Ministarstvo finansija i Uprava carina. 
 
 
2. SLOBODNO KRETANJE ROBE 

 
Rukovodilac podgrupe za slobodno kretanje robe je iznijela uvodno pojašnjenje 
dostavljenog materijala koji je proslijeđeni EK, dvije nedelje prije sastanka Podobora. 
Napomenula je da se u izvještajnom periodu većina aktivnosti odnosila na usaglašavanje 3 
mjerila vezana za  otvaranje poglavlja 1 i to:  
 
Kada je u pitanju  mjerilo 1 – mjerilo je ispunjeno prihvatanjem teksta Strategije slobodnog 
kretanja roba  i akcionog plana od strane nadležnih organa EU komisije. Ipak Crna Gora je 
svjesna ambicioznosti akcionog plana i dinamike izmjena EU acquisa u ovoj oblasti. 
Naglašeno je da su aktivnosti na sprovođenju ipak izvršene u skladu sa Akcionim planom i 
da se kroz te aktivnosti sitemski dodatno ojačala koordinacija i saradnja vise institucija 
koje su nadležne za predlaganje i donošenje propisa – 8 ministarstava i vise uprava. 
Najavljen je prvi šestomjesečni izvještaj o ispunjenju aktivnosti koje su predviđene za prvi 
polugodišnji period od usvajanja Strategije. 
 
Kada je u pitanju mjerilo 2 – konstatovano je da je mjerilo ispunjeno i da su sugestije 
Komisije u potpunosti primjenjene u izmjenama propisa iz oblasti novog pristupa a vezano 
za znak CE 
 
Kada je u pitanju mjerilo 3 – upravo je proslijeđen drugi draft Akcionog plana za 
ispunjavanje obaveza iz članova 34-36 sa uključenim sugestijama Komisije. Ovaj II draft je 
sadrži daleko precizniju analizu nacionalnog tehničkog zakonodavstva ali i zakonodavstva 
koje može imati uticaja na promet proizvoda a koje nije klasično tehničko. Rezultat analize 
je identifikacija, analiza i prijedlog rokova za povlačenje, poboljšanje ili izradu novih 
tehničkih propisa za 240 propisa koji su u primjeni u Crnoj Gori. Takođe, identifikovano je 
preko 30 propisa koji ne spadaju u tehničke propise ali koji mogu sadržati odredbe koje 
utiču na promet proizvoda. Za 13 propisa je izvršena potpuna analiza i dati prijedlozi mjera 
sa rokovima za izmjenu i dopunu tekstova.   
 
Osnovne preporuke EK i dokumenta koja je potrebno dostaviti – tačka 2. Slobodno 
kretanje roba 
 
 EK se obavezala, kada je u pitanju  mjerilo 1 – izrada Strategije slobodnog kretanja 
robe 2014-2018 i Akcionog plana za njenu implementaciju, a imajući u vidu da se 
zakonodavstvo EU mijenja, da će dostaviti listu najnovijih propisa, sa ciljem usklađivanja 
Akcionog plana za primjenu Strategije za usaglašavanje crnogorskog zakonodavstva sa 
pravnom tekovinom EU. Lista je sveobuhvatna i očekuje se da će biti aktuelna za sljedeće tri 
godine.  
 
 Crna Gora je u skladu sa dogovorenim, u obavezi da na svakih 6 mjeseci obavještava 
komisiju o izmjenjenim/usvojenim propisima i o stepenu realizacije predmetnog Akcionog 
plana.  
 
 Kad je u pitanju mjerilo 3 - Nacrt akcionog plana za usaglašavanje crnogorskog 
zakonodavstva sa članovima 34-36 Ugovora o funkcionisanju EU, EK je pohvalila napore Crne 



Gore prilikom izrade II nacrt ovog Akcionog plana, koji je trenutno se nalazi u fazi 
razmatranja. S tim u vezi komentari EK će biti poslati tokom jula o.g. 
 
 
3. TRGOVINA 

 
     Predstavnici Ministarstva ekonomije, Ministarstva finansija, Uprave carina, MONSTAT-a i 
Centralne banke pripremili su neophodne informacije, koje se odnose na napredak Crne 
Gore u oblasti trgovine, u periodu od jula 2014 – jula 2015. godine. 
 
     Kad je u pitanju tačka koja se odnosi na razmjenu podataka o trgovini i stranim 
direktnim investicijama, predstavnici Evropske komisije (EK) najprije su pohvalili način na 
koji je urađena razmjena statističkih podataka, ukazujući da postoji odstupanje, tačnije 
razlika u podacima MONSTAT-a i EUROSTAT-a. EK se načelno saglasila sa pojašnjenjima 
MONSTAT-a, koja su dostavljena prije sastanka, a odnose na moguće razloge za razliku u 
podacima. S tim u vezi, od Crne Gore je zatraženo da dostavi Uporednu (MIRROR) analizu. 
Predstavnici MONSTAT-a su se obavezli da će dostaviti dokument u novembru tekuće 
godine za period 2009-2013, kada se očekuje da će biti pripremljena finalna verzija.  
 
    U dijelu administrativnih kapaciteta za trgovinu predstavnici EK ukazali su na promjenu, 
koja se odnosi na broj zaposlenih u Direktoratu za multilateralnu i regionalnu trgovinsku 
saradnju i ekonomske odnose sa inostranstvom u Ministarstvu ekonomije (ME). Naime, u 
odnosu na prethodni sastanak broj sistematizovanih radnih mjesta povećan je za 1, i sada 
iznosi 24. Pomenuti korak je ocijenjen pozitivno, a takođe ME je ohrabreno da nastavi sa 
obukama za službenike.  
 
     Vezano za Usklađivanje zakonodavstva sa Acquis-em, EK je pozdravila napore uložene u 
oblasti robe dvostruke namjene i zatražila pojašnjenje, koje se odnosi na konkretne 
promjene u Zakonu o izvozu roba dvostruke namjene. Crnogorski predstavnici su pojasnili 
da su izmjene u Zakonu o izvozu roba dvostruke namjene predviđene za 2016. godinu, te 
da su razlozi za izmjenama i dopunama Zakona zasnovani na analizi i zajedničkom 
razmatranju Predloga propisa sa predstavnicima BAFA-e i da podrazumijevaju da: 
 

Crna Gora prihvata odredbe Zajedničkog stava Savjeta EU 2008/944/CFSP od 8. 
decembra 2008. godine. Na taj način se implementiraju zajednička pravila u vezi s 
izvoznom kontrolom robe dvostruke namjene; 

 
- Predlog nacionalnog propisa, kroz izdavanje individualnih dozvola (do momenta 
priključenja Crne Gore EU)  zadovoljava opšti cilj koji se odnosi na kvalitetnu 
spoljnotrgovinsku kontrolu robe dvostruke namjene(izvoz, pružanje tehničke pomoći, 
Catch All, brokering); 

 
- Sa izmjenama postojećih i predloženih procedura izdavanja dozvola kao i vrste 
dozvola (generalne i globalne dozvole), ne mogu postići bolji rezultati po osnovu postizanja 
veće efikasnosti jer ove dozvole nisu primjenljive za Crnu Goru. 
 
U oblasti izvoznih kredita predstavnici EK su sugerisali da Crna Gora treba da podrži izvoz i 
razvoj biznisa, vodeći računa o usaglašenosti sa Acquis-em, posebno u dijelu politike 
konkurencije. 
 
Predstavnik MF je pojasnio da je trenutno ova oblast definisana Zakonom o investiciono-
razvojnom fondu, te da u Crnoj Gori do sada izvozni krediti nisu izdavali. Takođe, regulativa 
će biti uskladjena do dana pristupanja Crne Gore u EU (kroz izmjene Zakona o IRF). 



    
Kad je u pitanju Sprovođenje SPP-a od strane EK ukazano je na odredbu Zakona o zaštiti 
potrošača, koja se odnosi se na “oznaku proizvoda”, usljed koje je pristup na crnogorsko 
tržište proizvodima sa porijeklom iz EU zemalja ograničen. S tim u vezi  Crna Gora EK je 
tražila da se dostavi najnovije izmjene i dopune Zakona o zaštiti potrošača, što je i urađeno, 
18. juna o.g. (MVPEI su dostavili dokument crnogojskoj misiji u Briselu kako bi isti bio 
proslijeđen EK) 
 
     Kada je u pitanju tačka, koja se odnosi na STO, predstavnici Crne Gore obavijestili su EK 
da je Crna Gora postala članica STO Sporazuma o javnim nabavkama, kao i da je u toku 
proces ratifikacije Sporazuma o trgovinskim olakšicama. Takođe,  EK je informisana da je 
osnovan Nacionalni komitet za trgovinske olakšice, kojim koordinira Ministarstvo finansija. 
Predstavnici EK su pozitivno ocijenili pomenute aktivnosti, i iznijeli očekivanje da će EU 
dostaviti instrument ratifikacije vezano za prihvatanje Sporazuma o trgovinskim 
olakšicama do oktobra tekuće godine.  
 
     U dijelu tačke o podacima o sprovođenju CEFTA Sporazuma EK je izrazila punu podršku 
CEFTA aktivnostima koje se odnose na trgovinske olakšice, trgovinu uslugama i investicije. 
EK je takođe pozdravila aktivnosti, koje se odnose na pravila o porijeklu, sa ciljem 
ostavarivanja pune kumulacije porijekla. G-din Goran Šćepanović istakao je da će Crna Gora 
tokom 2016. godine predsjedavati CEFTA-om, kada će se i obilježiti 10 godina od 
potpisivanja CEFTA 2006 Sporazuma,  te će u skladu sa tim, pored redovnih obaveza, biti 
upriličen niz aktivnosti, a radiće se i na izmjeni loga ovog sporazuma.  
 
     Vezano za oblast sporazuma o slobodnoj trgovini (FTAs) i bilateralnih investicionih 
sporazuma (BITs), predstavnici EK su izrazili zahvalnost za informacije o statusu 
pregovora sa Ruskom Federacijom, a posebno za činjenicu da Crna Gora slijedi savjete 
Komisije. Takođe, još jednom je ukazano na obavezu otkazivanja FTAs i BITs sa trećim 
zemljama danom članstva u EU. Nadalje, EK je obavijestila crnogorske predstavnike o 
statusu pregovora za potpisivanje FTAs  sa  trećim zemljama, a poseban akcenat stavljen na 
TTIP Sporazum, koji EU pregovara sa SAD-om. Ovom prilikom crnogorska strana je 
informisana da je do sada održano devet rundi pregovora, te da ovaj sporazum neće 
sadržati bilo kakve stavke koje bi rezultirale promjenom EU Aquis-a. Očekuje se da će 
potpisivanje sporazuma uticati na smanjenje barijera i porast u trgovini na svjetskom 
nivou.  Pored pomenutog, EU pregovara sporazume o slobodnoj trgovini sa Kanadom, 
Ukrajinom, Moldavijom, Gruzijom, Kazahstanom, Ekvadorom, Singapurom, Malezijom, 
Vijetnamom, Tajlandom i Japanom. Takođe, u toku su pregovori za zaključenje 
investicionog sporazuma sa Kinom.  
 
Osnovne preporuke EK i dokumenta koja je potrebno dostaviti – tačka 3. Trgovina 
 
 Crna Gora će Evropskoj komisiji dostaviti Uporednu (MIRROR) analizu statističkih 
podataka za period 2009-2013 godina, do kraja 2015. godine. 
 
 Dogovoreno je da Crna Gora Evropskoj komisiji dostavi najnovije izmjene i dopune Zakona 
o zaštiti potrošača (što je i urađeno 18. juna 2015. godine) 
 
 
4.  INDUSTRIJA  

      
Od strane predstavnika Evropske komisije predstavljeni su navodi iz najnovijeg izvještaja 
„Opšte informacije o sprovođenju SBA za 2015. godinu“ -SBA Fact Sheets 2015.g., koji treba 
biti dostavljen Crnoj Gori. Kako je istaknuto, evidentiran je napredak u oblasti poslovnog 



okruženja, preduzetništva, naročito preduzetničkog učenja, gdje je Crna Gora prepoznata 
kao lider u regionu. U oblastima gdje je ostvaren ograničen napredak poput promovisanja 
druge šanse za preduzeća u stečaju, neformalne ekonomije i dr. istaknuta je potreba daljeg 
unaprjeđenja. 
     
Takođe je predmet interesovanja EK bilo pitanje Akcionog plana Giljotine propisa u 
pogledu stepena realizacije preporuka predviđenih za 2015. godinu. Zatražena je 
informacija o realizaciji preporuka za period od poslednjeg pododbora (novembar) do 
danas, dok je u dijelu one stop shopa za građevinske dozvole tražena informacija u vezi sa 
realizovanim aktivnostima, koja će biti dostavljena u saradnji sa MORT. 
     
 U pogledu Industrijske politike dogovoreno je da se ta tema detaljnije diskutuje na 
predstojecem tehničkom sastanku, na kojem bi se razmijenile informacije po pojedinačnim 
segmentima aktuelnog dokumenta. Kako je istaknuto od strane crnogorske delegacije, u 
medjuvremenu su intenzivirane aktivnosti na daljem unaprjeđenju dokumenta pa će u tom 
smislu i inovirana verzija dokumenta narednih dana biti poslata EK. Od strane Evropske 
komisije zatražena je informacija da li su pokrenute aktivnosti na uspostavljanju saradnje 
između Investiciono-razvojnog fonda i Evropskog investicionog fonda u okviru finansijskih 
instrumenata COSME programa kao i da li je bilo novih aplikacija u okviru programa 
ERASMUS za mlade preduzetnike, u vezi sa čim su i pružene potrebne informacije od strane 
crnogorskih predstavnika. 
 
Osnovne preporuke EK i dokumenta koja je potrebno dostaviti – tačka 4. Industrija 
 
 U dijelu AP Giljotine prospisa, Evropska komisija bila je zainteresovana za stepen 
realizacije preporuka predviđenih za 2015. godinu, dogovoreno je da Crna Gora dostavi 
informaciju Evropskoj komisiji o realizaciji preporuka za period od posljednjeg pododbora 
(mjesec novembar) do danas. 
 
 Crna Gora je u obavezi da u dijelu „one stop shop-a“ za građevinske dozvole dostavi 
ažuriranu informaciju u vezi sa dosadašnjim aktivnostima. 
 
5.  OPOREZIVANJE 

 
Crnogorski predstavnici su na sastanku obezbijedili detaljne informacije, u pisanoj i 
usmenoj formi, koje se odnose na napredak ostvaren u periodu jul 2014.godine – jun 2015. 
godine godine u oblasti poreza u dijelu zakonodavstva, institucionalnih i administrativnih 
kapaciteta i donatorske pomoći. Takođe, ukazano je na napredak koji je ostvaren na planu 
akciznog zakonodavstva posebno u dijelu prenošenja nadležnosti kod kontrole 
obračunavanja i plaćanja akcize sa poreskog na carinski organ i data su pojašnjenja u vezi 
dinamike usklađivanja visine akcize na cigarete („akcizni kalendar“), kao i pojašnjenja oko 
Zakona o porezu na kafu gdje je ukazano na osnovne razloge uvođenja posebnog zakona u 
ovoj oblasti.  
 
Predstavnici Evropske komisije su pozdravili i ocijenili da je urađeno jako puno u  oblasti 
zakonodavnih aktivnosti i ne podržavaju mjere kada je u pitanju propisivanje konkretnih 
poreskih olakšica, kako je to predviđeno Zakonom o autoputu i Zakonom o porezu na 
dodatu vrijednost. Stim u vezi, ukazano je da investicioni projekti trebaju da budu 
kompatibilni sa propisima u EU, odnosno da svi investitori moraju imati isti tretman kada 
je u pitanju povraćaj pdv-a, kako bi se izbjeglo stvaranje distorzije na tržištu i stvaranje 
dvojnog sistema suprotno principima ssp-a i pravila državne pomoći. Crnogorski 
predstavnici su ukazali da u članu 395 Direktive 112 propisuje se da Savjet može odobriti 
bilo kojoj državi članici uvođenje posebnih mjera za odstupanje od odredaba ove Direktive, 



kako bi se pojednostavio postupak naplate PDV-a ili spriječili određeni oblici utaje ili 
izbjegavanja poreza. Imajući u vidu navedene odredbe Crna Gora se opredijelila za ovakav 
model samo za projekte velike vrijednosti. Takođe, crnogorski predstavnmici su uklazali 
da, kada je u pitanju Autoput ovakav model je pozitivan iz razloga što je Država Crna Gora 
investitor i na ovaj način ima potrebu da se manje zadužuje radi plaćanja obaveza prema 
izvođaču a koji bi ponovo taj porez uplatio u Budžet. Na ovaj način se uspostavlja dobra 
kontrola plaćanja poreskih obaveza od strane svih učesnika u izgradnji Autoputa bilo da su 
podizvođači bilo da vrše isporuke proizvoda i usluga izvođaču radova.Predstavnici 
Evropske Komisije su ukazali je da je neophodno nastaviti na radu na poreskim propisima 
u okviru transfernih cijena dok je ukazano na zadovoljstvo u vezi odluke Crne Gore da 
postane članica OECD Global Forum-a o transparentnosti i razmjeni informacija, ukazujuću 
na značaj transparentnosti i borbe protiv poreske evazije u EU. Pored navedenog, 
predstavnici EK su istakli kao važno jačanje saradnje i koordinacija između Poreske uprave 
i Uprave carina, objedinjavanje registara poreskih obveznika i nastaviti sa radom na 
unaprjeđenju usluga poreskim obveznicima („call-centar“) i unapređenje obuke zaposlenih.  
Takođe, pohvalili su našu inicijativu da smo usvojili Poslovnu, te da ćemo brzo usvojiti i IT 
strategiju PU.  
 
Osnovne preporuke EK i dokumenta koja je potrebno dostaviti – tačka 5. Oporezivanje 
 
 Potrebno je raditi na stvaranju poreskog sistema kojim se omogućava jednak poreskih 
tretman svim učesnicima; 
 
 Potrebno je nastaviti sa radom na poreskim propisima u oblasti transfernih cijena; 
 
 Potrebno je nastaviti sa jačanjem saradnje između Poreske i Uprave carina kao i 
objedinjavanje registara poreskih obveznika; 
 
 Potrebno je nastaviti sa radom na unapređenju usluga poreskim obveznicima a naročito 
“call centar” i vršenje obuka zaposlenima. 
 
 
6.  CARINSKA UNIJA 

 
Mitar Bajčeta prezentovao je napredak u oblasti Carinske unije koji je postignut u 
posljednjih godinu dana. Ukazano je na napredak koji je ostvaren na planu akciznog 
zakonodavstva, posebno u dijelu prenošenja nadležnosti kod kontrole obračunavanja i 
plaćanja akcize sa poreskog na carinski organ i data su pojašnjenja u vezi dinamike 
usklađivanja visine akcize na cigarete („akcizni kalendar“), kao i pojašnjenja oko Zakona o 
porezu na kafu. Kazali smo da je formiran Radni tim za pristupanje Konvenciji o 
zajedničkom tranzitu, Konvenciji o olakšicama u trgovini robom i implementaciju NCTS-a. 
Zadatak Radnog tima je izrada nacionalnog plana za NCTS i projektne dokumentacije. U 
okviru Ipa 2014, Upravi carina je odobren projekat koji se odnosi na razvoj NCTS-a i 
nabavku opreme.  
 
    Iz EK su istakli da su veoma zadovoljni napretkom koji je postignut u ovom poglavlju. 
Pohvalili su činjenicu da je novim porezom na kafu predviđeno oporezivanje pri uvozu i 
tokom proizvodnje. Takođe, istakli da su zadovoljni aktivnostima koje Crna Gora 
preduzima na pristupanju Konvenciji o tranzitu i ukazali na značaj što skorijeg usvajanja 
Uredbe za ovlašćenog privrednog subjekta (sredina jula 2015.). Kazali da treba 
intenzivirati saradnju između Poreske uprave i Uprave carina.  
 



Goran Šćepanović informisao da zemlje Cefte, za razliku od ostalih potpisnica PEM 
Konvencije, trenutno ne mogu primjenjivati punu kumulaciju porijekla niti pravilo 
povraćaja prethodno plaćenih dažbina, što ih stavlja u podređen položaj. Kao dva moguća 
rješenja naveo izmjene PEM Konvencije, što je proces koji može trajati nekoliko godina, ili 
donošenje odluke na nivou Cefta zemalja o primjeni pune kumulacije porijekla i povraćaja 
prethodno plaćenih dažbina. Donošenje ovakve odluke na nivou Cetfa zemalja 
podrazumijevalo bi i izmjene pravila porijekla u bilateralnim sporazumima. Izrazio nadu da 
izmjene PEM Konvencije mogu biti okončane u što skorijem roku, jer u tom slučaju ne bi 
primjenjivali bilateralni pristup.  
 
     Iz EK kazali da bi bilateralni pristup mogao ugroziti njihove napore u postizanju 
dogovora oko izmjene Konvencije sa partnerima iz južnog Mediterana. Kazali da će oni 
preduzeti napore kako bi posao na izmjenama navedenog dokumenta bio završen u bliskoj 
budućnosti i kao mogući rok naveli kraj 2015. Istakli da će u oktobru i novembru 
organizovati nove radionice na ovu temu i pokušati da ubijede partnere iz južnog 
Mediterana da naprave ustupke u ovom pogledu. Naglasili da je potrebno da se EK 
obratimo zvaničnim pismom u kojem ih informišemo da Crna Gora želi uvesti punu 
kumulaciju porijekla.  
 
Osnovne preporuke EK i dokumenta koja je potrebno dostaviti – tačka 6. Carinska 
unija 
 
 Crna Gora je u obavezi da dostavi zvanični stav o uvođenju pune kumulacija 
 
PREDLOG ZAKLJUČAKA: 
 

1. Vlada Crne Gore je, na sjednici od ___ 2015. godine, usvojila Izvještaj sa VIII sastanka 
Pododbora za trgovinu, industriju, carine, poreze i saradnju sa drugim zemljama 
kandidatima, koji je dostavilo Ministarstvo ekonomije. 

 
2. Zadužuje se Ministarstvo ekonomije da na polugodišnjem nivou obavještava 
Komisiju o izmjenjenim, usvojenim propisima i stepenu realizacije Akcionog plana za 
primjenu Strategije za usaglašavanje crnogorskog zakonodavstva sa pravnom tekovinom 
EU iz poglavlja 1.  
 
3. Zadužuje se Zavod za statistiku Crne Gore, MONSTAT da Evropskoj komisiji do kraja 
2015. godine, dostavi Uporednu (Mirror) analizu statističkih podataka za period 2009-
2013.  
 
4. Zadužuje se Ministarstvo finansija da, do kraja jula 2015. godine, dostavi informaciju 
Evropskoj komisiji o realizaciji preporuka za period od prošlog pododbora do danas, u 
dijelu AP Giljotine propisa. 
 
5. Zadužuje se Ministarstvo finansija da dostavi ažuriranu informaciju, u vezi sa 
dosadašnjim aktivnostima u dijelu „one stop shop-a“ za građevinske dozvole, do kraja jula 
2015. godine. 
 
6. Zadužuje se Uprava carina da komisiji dostavi zvaničan stav  Crne Gore o uvođenju 
pune kumulacije do polovine septembra 2015. godine. 
 




